



News From Your Municipality

ALWAYS BE PRUDENT

JULY 2026

ISSUE NO.139

COMMUNITY INFORMATION

Taxes can be conveniently paid online or via etransfer. You can come in and pay using debit, cheque or cash. Visa now accepted with a 2.4% surcharge.

Upcoming Council Meeting August 5, 2026

For upcoming events and activities please contact: St. Laurent Recreation Director Tammy Hiebert
rec@rmstlaurent.com
Text or call 204-739-3583

Please check St. Laurent & District Recreation Commissions Facebook page or the Recreation bulletin board at the Welcome Centre for updates

RM Staff

Billie Jean Oliver,
CAO
Amanda Place,
Office Clerk
Simone McKay,
Office Clerk
Paul Belair,
Admin/ACAO
Denise Allard
EDO

Contact us:
Phone: 204-646-2259
Fax: 204-646 2705

Animal Control
1-431-292-0091
Email:
admin@rmstlaurent.com
Website:
www.rmstlaurent.com

16 Veterans Memorial Rd. Box 220 St. Laurent, MB R0C 2S0

2026 Taxes have been mailed out!

2026 Tax Levy Information

General Municipal:	11.917
Municipal Levies:	
Deficit	0.405
Lagoon Reserve	0.759
Capital Development Reserve	0.114
Machinery Replacement Reserve	0.152
Fire Hall/PW Building	0.076
St. Laurent Michif/French Heritage Museum	0.152
Municipal office Reserve	0.076
Fire Department Reserve	0.759
Transportation Reserve	0.076
General Reserve	0.095
Drainage Reserve	0.038
TOTAL Municipal:	14.619
Schools:	
Education Support Levy	7.411
Prairie Rose School Division	11.9066
Interlake School Division	12.240
Lakeshore School Division	12.240

Homeowners Affordability Tax Credit (HATC): For 2026, principal homeowners in Manitoba are receiving a credit of up to \$1600.00 on their Municipal Tax Bill. For more information contact the RM of St. Laurent at 1-204-646-2259.

Manitoba Farmland School Tax Rebate: For applications and more information visit www.masc.mb.ca, email fstr@masc.mb.ca or call 431-815-5157.

Tax Installment Payment Program (T.I.P.P.) January 2027

Available in St. Laurent.

Contact the RM office to register. Note: All tax payments need to be current to qualify.

ETRANSFERS NOW AVAILABLE!

SEND TO:

acao@rmstlaurent.com

Please put your roll number in the comments

NOTICE OF REGISTRATION OF PROSPECTIVE CANDIDATE FOR GENERAL MUNICIPAL ELECTION

Rural Municipality of St. Laurent

NAME OF LOCAL AUTHORITY

Please be advised that a general municipal election will be held on October 28, 2026

Prospective municipal election candidates must register with the Senior Election Official (SEO) during the registration period before they may begin to accept contributions, incur expenses, fundraise or borrow money for their campaign.

NOTICE IS HEREBY GIVEN that I will be receiving candidate registrations:

For the office of head of council: Between May 1, 2026 and September 22, 2026

For the office of councillor: Between June 30, 2026 and September 22, 2026 at the RM of St. Laurent office, 16 Veterans Memorial Rd. during the regular hours of business. To obtain a registration form contact the SEO at the telephone number listed below.

Chris Stienke 204-642-3198
chrisstienke@live.ca



Nouvelles de votre municipalité

TOUJOURS PRUDENT

Juillet 2026

PUBLICATION NO.139

RENSEIGNEMENTS COMMUNAUTAIRES

Les taxes peuvent être réglées facilement en ligne ou par virement électronique. Vous pouvez payer par carte de débit, par chèque ou en espèces. Les cartes Visa sont maintenant acceptées avec une majoration de 2,4 %. Prochaine réunion du conseil en août. 5, 2026

Pour connaître les événements et activités à venir, veuillez contacter : Tammy Hiebert, directrice des loisirs de Saint-Laurent rec@rmstlaurent.com Envoyez un texto ou appelez le 204-739-3583 Consultez la page Facebook de la Commission des loisirs de Saint-Laurent et du district ou le babillard des loisirs du centre d'accueil pour obtenir des informations actualisées.

Personnel de la M.R.

Billie Jean Oliver,

AAP

Amanda Place et

Simone McKay,

Employé de bureau

Paul Belair,

Admin/AAAP

Denise Allard

ADE

Contactez-nous:

Télé: 204-646-2259

Faxe: 204-646 2705

Contrôle des animaux

1-431-292-0091

Courriel:

admin@rmstlaurent.com

Siteweb:

www.rmstlaurent.com

16 Route

commémorative des

anciens combattants

Boîte 220

St. Laurent, MB R0C 2S0

Les avis de cotisation pour 2026 ont été postés !

Renseignement du prélèvement d'impôts en 2026

Taxe municipal générale: 11,917

Prélèvements municipaux:

Déficit 0,405

Réserve pour la lagune 0,759

Réserve pour le développement des immobilisations 0,114

Réserve pour le remplacement des machines 0,152

Caserne de pompiers/Bâtiment des travaux publics 0,076

Musée du patrimoine français/Michif de Saint-Laurent 0,152

Réserve pour les bureaux municipaux 0,076

Réserve pour le service d'incendie 0,759

Réserve de transport 0,076

Réserve générale 0,095

Réserve pour le drainage 0,038

Municipalité TOTALE: 14,619

Écoles :

Prélèvement de Support d'Éducation 7,411

Division scolaire Prairie Rose 11,9066

Division scolaire Interlake 12,240

Division scolaire Lakeshore 12,240

Crédit d'impôt pour l'accessibilité à la propriété (HATC) : Pour 2026, les propriétaires de résidences principales au Manitoba bénéficient d'un crédit pouvant atteindre 1 600 \$ sur leur facture de taxes municipales. Pour de plus amples renseignements, veuillez communiquer avec la municipalité rurale de St. Laurent au 1 204 646 2259.

Remboursement de la taxe scolaire pour les terres agricoles du Manitoba : Pour faire une demande ou obtenir plus d'information, veuillez consulter le site Web www.masc.mb.ca, envoyer un courriel à fstr@masc.mb.ca ou composer le 431 815 5157.

Programme de paiement échelonné des taxes (TIPP) – Janvier 2027
Offert à Saint-Laurent.

Contactez le bureau de la municipalité rurale pour vous inscrire. Remarque : Tous les paiements de taxes doivent être à jour pour être admissible.

Les virements électroniques sont maintenant disponibles !

Envoyer à :

acao@rmstlaurent.com

Veuillez indiquer votre numéro d'étudiant dans les commentaires.

AVIS D'INSCRIPTION DES CANDIDATS AUX ÉLECTIONS MUNICIPALES GÉNÉRALES

Municipalité rurale de St. Laurent

NOM DE L'ADMINISTRATION LOCALE

Veuillez noter que des élections municipales générales auront lieu le 28 octobre 2026.

Les candidats aux élections municipales doivent s'inscrire auprès du directeur général des élections (DGE) durant la période d'inscription avant de pouvoir accepter des contributions, engager des dépenses, organiser des collectes de fonds ou emprunter de l'argent pour leur campagne.

AVIS EST DONNÉ que je recevrai les inscriptions de candidats :

Pour le poste de président du conseil : du 1er mai 2026 au 22 septembre 2026

Pour le poste de conseiller : du 30 juin 2026 au 22 septembre 2026 au bureau de la municipalité rurale de St. Laurent, situé au 16, chemin Veterans Memorial, pendant les heures d'ouverture. Pour obtenir un formulaire d'inscription, veuillez communiquer avec le DGE au numéro de téléphone indiqué ci-dessous.

Chris Stienke 204-642-3198

chrisstienke@live.ca